
Metadata Climate and Weather 

 

تشمل فئة المعلومات الفرعية لتبويب "المناخ و الجو" احصاءات حول الظروف الجوية و المناخية. و تصف البيانات الخاصة 

بالجو الطريقة التي يتفاعل بها هذا الأخير في منطقة معينة و على المدى القصير،  حيث يتم تسجيلها في بعض البلدان عن 

 شبكة محطات الرصد. طريق

يتم تحديد المناخ عن طريق الظروف الجوية الطويلة الأمد و عادة ما يتم قياس البيانات الخاصة بها عبر مرور الوقت و في 

أماكن مختلفة، بما في ذلك الجوانب التي تتمثل في: درجة الحرارة، و الرطوبة، و الضغط، و الهطول، و الرياح، و الإشعاع 

 على الأشعة فوق البنفسجية.    الشمسي علاوة 

 

 : البيانات مصادر

 الجوية الأرصاد إدارة 

 

The sub-domain “Climate and Weather” includes statistics on atmospheric and climatic 

conditions. Information on weather describes the way that the atmosphere is behaving over a 

given territory in the short term and is recorded by countries through a network of monitoring 

stations. 

Climate is determined by long-term weather conditions. Weather data are usually measured 

over time and across locations including aspects such as: temperature, humidity, pressure, 

precipitation, wind, solar radiation, and ultraviolet (UV) radiation. 

 

Data Source: 

 Qatar Meteorological Department. 


